
EESTI JALGRATTURITE LIIT 

 

JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL NR. 22 

 

09.09.2015. Algus: 16.00. Koht: AS Standardi maja, Marja 9, Tallinn, 8 korrus. 

OSALEJAD: Juhatuse liikmed: 

  president       Jaan Toots 
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          Erkki Raasuke 

          Raivo Rand 

         Madis Lepajõe 

         Jaan Kirsipuu 

  EJL peasekretär      Urmas Karlson 

  Jetoil AS juhatuse liige     Virgo Arge 

  MTÜ Pro Jalgratturite Klubi juhatuse liige   Allar Tõnissaar 

  EJL pressiesindaja      Sander Maasing 

  Elamusspordikeskuse projektijuht    Mait Meriloo 

  Koondise peatreener      Toivo Suvi 

PUUDUSID: 

  asepresident       Väino Kaldoja 

Koosoleku juhataja: Jaan Toots 

Koosoleku protokollija: Annika Parv 

Päevakord: 

1. Ülevaade Rae valda rajatavast Elamusspordikeskusest ja arengusuundadest. Plaanidest 

korraldada keskuses lähiaastatel BMX rahvusvahelisi võistlus ja EM-i 

2. Kokkuvõte 18.-20.08. toimunud Balti Keti velotuuri korraldusest ja perspektiivist 

tulevikus. 

3. Ülevaade 2015. a. eelarvest 06. septembri seisuga. 

4. Maanteekoondise koosseis ja reaalsed kulud maanteesõidu MM-l Richmondis 18.–

19.09.2015. 

5. Saue Spordiklubi liikmelisuse lõpetamine Eesti Jalgratturite Liidus. 

6. Muud küsimused. 

6.1. Rene Mandri MU koondise 2015. a. tegevuse kokkuvõte ja nägemus 2016. 

 aastast. 

6.2. Kokkuleppida järgmise juhatuse koosoleku aeg. 
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1. Ülevaade Rae valda rajatavast Elamusspordikeskusest ja arengusuundadest. 

Plaanidest korraldada keskuses lähiaastatel BMX rahvusvahelisi võistlus ja EM-i. 

KUULATI: 

Mait Meriloo tutvustas tulevast Elamusspordikeskust. 

Asukoht on Tallinna–Tartu maanteel, Mazda keskusest pisut edasi teisel pool teed, linna 

piirist umbes paar kilomeetrit. 

Hoone on projekteerinud Woodward. BMX raja disainer ja ehitaja on Tom Ritzenthaler. 

Esimese asjana ehitatakse seal valmis BMX-krossi välisrada ja siis kogu keskus, mis peaks 

valmima 2015. aasta novembriks. 

Järgmises etapis ehitatakse välja keskuse sisepool. Selle ja väliraja vahele jäävad tribüünid, 

parklad, telkimisalad. Sisehalli tagumisse otsa tuleb BMX-krossi treeningrada. 

Treeningraja kõrvale tuleb täissuuruses skatepark, kus võib sõita BMX-ratta, rula, rulluiskude 

ja isegi tõukerattaga, samuti mägiratastega. 

3660-ruutmeetrises keskuses saab olema võimalik harrastada paljusid erinevaid, nii 

traditsioonilisemaid kui ka uuemaid, spordialasid. Elamusspordikeskuse sisehallis hakkavad 

paiknema BMX-krossi treeningrada, skatepark, trampliinid, võimlemisala, poroloonbasseinid 

ning drop-in atraktsioon, mida saab kasutada freestyle-suuskade, lumelaudade, rulade, BMX-

rataste ja mägiratastega. 

Keskuses pakutavad teenused on suunatud nii harrastajatele kui ka võistlussportlastele ning 

tänu siseradadele on keskust võimalik kasutada aastaringselt. 

Praeguste kalkulatsioonide järgi läheb keskuse ehitamine ja sisustamine maksma ca. 4 

miljontit eurot. Rahastaja on Ettevõtluse Arendamise Sihtasutus. 

2016. aastaks planeerib Elamusspordikeskus korraldada BMX Eesti meistrivõistlused ja ühe 

rahvusvahelise BMX võistluse „ King of Tallinn“, mis toimuks 7.-8. mai. 

Eesmark on 2017. aastal taotleda EM läbiviimist. 

Näen, et alaliit saaks aidata meid treenerite ja kohtunike koolitustega. 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: EJL on abiks BMX treenerite ja kohtunike koolituste korraldamisega.  

2. Kokkuvõte 18.-20.08. toimunud Balti Keti velotuuri korraldusest ja perspektiivist 

tulevikus. 

KUULATI: 

Allar Tõnissaar – Tiimid kiitsid meie võistlust. Kaader oli tasemel, mis aastate pikkuse töö 

tulemus. Oleks viimane aeg hakata viima võistlust televisiooni, nt TV6.  

Järgmiseks aastaks on kokkulepe korraldamise osas Leeduga ja Soomega olemas. Läti 

olukord on raskem, ka Rootsiga pole veel kokkuleppele saadud. Kandideerime ka EASi uuele 

meetmele.  

Juhatuselt paluks abi ka Tallinkiga suhtlemisel. 

Finantsiliselt on seis halb. Kui EJL saaks u 7000 € ulatuses aidata. Tegime ka taotluse UEC-

sse toetuse saamiseks. 

KÜSIMUS: 

U. Karlson – Alaliidu toetus oleks ikka krediit? 

VASTUS: 

A. Tõnissaar – Jah, kindlasti. 

KÜSIMUS: 

U. Karlson – Kas sa saaksid selle aasta jooksul tagasi maksta? 

VASTUS: 

A. Tõnissaar –Kui UEC-st tuleb positiivne vastus, siis kindlasti, muidu saame teha 

tagasimakseid jupikaupa. 
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3. Ülevaade 2015. a. eelarvest 06. septembri seisuga. 

KUULATI: 

U. Karlson - Raha arvel koos reserviga kokku 68 315 €. 

Tulud perioodil on 398 590 €, mis on ca 87% aastaks planeeritust. 

Kulud 422 760 €, mis on ca 91% aastaks planeeritust. 

Perioodi tulude ja kulude vahe on -24 170 €. 

Suuremad kulud on perioodil: koondistetegevus 108 012-; RV võistlused 97 271-; üldtegevus 

99 341- (töötajate palgad, ruumide rent ja muu); noortespordi toetused klubidele 35 987-. 

Aasta lõpuks laekub lepingutega seotud ja esitatud arvetelt orienteeruvalt veel: 

EOK – 35 000 € 

Kultuurkapital – 12 500 € 

Reklaamlepingud – 5000 € 

Muud arved (litsentsid ja muu) – 6000 € 

Kokku 58 000 €. 

Suuremad kulud aasta lõpuni: 

MM Richmond 25 000 €. 

Palgad 20 000 €.  

Lõpuüritus 16 000 €. 

Kohtunike stipendiumid 4 000 € 

Muud üldtegevusega seotud kulud 3000 € 

Noortespordi toetused 5000 €. 

Spordiprojektid 3000 €. 

Kokku: 76 000 €. 

Prognoositav rahaline jääk aastalõpus 68 315 + 58 000 - 76 000 = 50 000 €. 

Eelarve lühike. 

TULUD       Kinnitatud  Täitmine 

1. Riiklik toetus       187 135  187 135 

2. EOK OM ja muude spordiprojektide toetus    101 570  72 025 

3. Kultuurkapitali toetus     66 500   50 700 

4. Hasartmängumaksu nk. toetus    12 500   7 164 

5. Liikmemaksud      5 600   5 320 

6. Võistluste registreerimismaks    12 000   13 471 

7. Litsentside müük      10 000   7 920 

8. Osavõtumaksud kohtunikud     19 000   16 892 

9. Kindlustused       3 000   2 305 

10. Klubide, sportlaste osalemistasu (laagrid, võistlused) 6 000   4 700 

11. Muud finantstulud      1 000   1 714 

12. Reklaamitulud      24 000   18 000 

13. Sihtotstarbelised muud toetused    7 770   9 920 

14. Auhinnarahad      0   1 324 

TULUD KOKKU      456 075  398 590 

Eelnevate perioodide kasutamata raha (reserv)   92 485   92 485 

RAHA KASUTADA KOKKU     548 560  491 075 

KULUD       Kinnitatud  Täitmine 

1. EMV korraldamine      28 300   27 717 

2. RV võistlused Eestis      97 700   97 271 

3. Spordiprojektid      41 125   35 987 

4. Koondised       87 500   108 012 

5. Muud tiitlivõistlused (MM, EM, OM)   49 000   33 857 

6. Stipendiumid       23 000   18 750 

7. Üldtegevus       139 022  99 341 
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8. Turundusprojektid      1 400   1 825 

KULUD KOKKU      467 047  422 760 

Tulud – Kulud       -10 972   -24 170 

Jooksev tulem tegevusest/panga jääk seisuga 26.07.15.  81 513   68 315 

RESERV 

      Reserv 2015 Täitmine 2015  Jääk 2015 

1. Reserv jooksva aasta spordiprojektidele 28 573  28 573   0 

2. Reserv järgmisteks aastateks   63 912  15 000   43 580 

Kokku      92 485  43 573   43 580 

2015. aastal tehtavad kulutused jooksva aasta reservist     28 573 

1. EMV korraldamise kulud        1 400 

2. Juunioride osavõtt rahvusvahelistest võistlustest     6 200 

3. MU osavõtt rahvusvahelistest võistlustest (11 võistlust)    15 973 

4. M. Loo 2015.a maastikurattasõidu treening ja võistlustoetus    5 000 

Kokku           28 573 

Jääk           0 

2015. aastal tehtavad kulutused suurest reservist      63 912 

1. MU osavõtt rahvusvahelistest võistlustest      5 000 

2. M. Loo 2015.a maastikurattasõidu treening ja võistlustoetus    10 000 

3. MU osavõtt Tour de Avenirist       5 332 

Kokku           20 332 

Jääk           43 580 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: Võeti teadmiseks. 

4. Maanteekoondise koosseis ja reaalsed kulud maanteesõidu MM-l Richmondis 18.–

19.09.2015.  

KUULATI:  

U. Karlson - Kulud seoses koondise osalemisega osutusid paraku suuremaks, kui aasta algul 

eelarvesse planeerisime (28 000 €, reaalselt 35 000 €). Paraku ei ole võimalust ühegi MMi 

eelarve alalõigu arvelt märkimisväärset kokkuhoidu saavutada. Isegi kui vähendame 

koosseisu, on kokkuhoid minimaalne, kuna majutus ja reisi agentuurid nõuavad äraütlemise 

puhul leppetrahve. Majutus, toit, autorent ja pagas on üle ookeani kallim kui esialgselt 

arvestasime. 
 

REISIKULUD  

lennupiletid 12 x 887 € (Tallinn-Richmond-Tallinn)  10 560 

lennupiletid 2 x 400 € (Richmond-Tallinn )   750 

pagas 14 ratast x 200 €      2 800 

Sportlaste kulud reisi algus- ja lõpppunkti (Pariis, Leon)  450 

autorent  612 €+(188 +188x 2)     1 364 

majutus 14 inimest      10 100 

toit 14 in x 45 € x 10 p      7 000 

lisatoit sportlastele       500 

kütus autodele 1500 km (150 l x 1,2)    200 

kindlustus 10 x 47.3 €      473 

kindlustus 4 x 35 €      140 

KOKKU       35 324 

Tulud eelarvest 

MM osavõtt       28 000 

Töötajate komandeeringud     700 

EOK        1 000 
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Juuniorite eelarvest      4 123 

Omafin. Savitski      514 

KOKKU       35 324 

 

MM kulude ja tulude poolt on võimalik tasakaalustada: 

1. EOK-lt selleks eraldatud täiendav toetus (1 000 €) 

2. Ärajäänud võistlused: Juunioritel 1 võistlus Poolas, 1 võistlus Belgias (Keiszer des 

 Juniores). Eelarves 3 500 €. 

3. Kokkuhoitud vahendid Balti Keti Velotuuril osalemisest (koondislaste lennupiletid)  

 2 500 €. 

KUULATI: 

T. Suvi – MM nimekirjas olijad on kõik oma koha ära teeninud. ME on välja võidelnud kolm 

kohta, mehi saadame kaks. Nad on niikuinii juba kohapeal, kuna sõidavad meeskonnasõitu. 

MU selle aasta tulemusi arvestades sõitis välja 5 kohta, eelmine aasta ei saanud nad ühtegi. 

MJ on kolm kohta ja kõik ka täidame heade meestega, kes on saavutanud kohti kolme hulgas 

UCI kat. võistlustelt.  

Naised eliit ja juunioride esindajad otsustati treenerite poolt mitte lähetada vastava taseme ja 

vajaliku erialase ettevalmistuse puudumise tõttu. Euroopa MV temposõidus hästi sõitnud 

Mari-Liis Mõttus valis maastikurattasõidu MM-i, mis toimus 03.–05.09 Andorras, kus ta 

saavutas XCO alal 26. koha. Peale neid võistlusi tõsiselt valmistuda maanteesõidu MM-iks on 

küsitav. 

Eesti koondise nimekiri, kes osalevad maanteesõidu maailmameistrivõistlustel Richmondis 

(USA): 

   Temposõit  Grupisõit 

ME 

Tanel Kangert  x   x 

Rein Taaramäe x   x 

M-U23 

Martin Laas     x 

Mihkel Räim     x 

Aksel Nõmmela    x 

Oskar Nisu     x 

Josten Vaidem    x 

M-Juunior 

Kristo Enn Vaga    x 

Siim Kiskonen    x 

Karl-Patrick Lauk    x 

Treener: Toivo Suvi 

Mehaanik: Allan Rior 

Massöör: Martin Puusepp 

Esindaja: Urmas Karlson 

Kokku 14 inimest. 

OTSUSTATI: Kinnitada Treenerite Nõukogu otsus saata MMile poolt juhatusele esitatud 

koondise nimekiri. 
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5. Saue Spordiklubi liikmelisuse lõpetamine Eesti Jalgratturite Liidus. 

KUULATI: 

U. Karlson – EJLi laekus Saue Spordiklubi poolt järgmine avaldus: 

 

Saue Spordiklubi 

Sooja 1, Saue 

80322901 

 

Eesti Jalgratturite Liidu juhatusele       06.09.2015 

 

AVALDUS 

 

Palun Saue Spordiklubi liikmelisus EJL-is peatada seoses vastavas vanuses treeningrühmade 

puudumisega. 

 

Lugupidamisega 

 

Indrek Palu 

Saue Spordiklubi 

juhatuse liige 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: kustutada Saue Spordiklubi EJL liikmete nimekirjast. EJL liikmeks jääb peale 

väljaarvamist 56 liiget. 

6. Muud küsimused. 

6.1. Rene Mandri MU koondise 2015. a. tegevuse kokkuvõte ja nägemus 2016. aastast. 

Kuna Rene Mandri ise ei saanud koosolekul viibida, siis andis ülevaate MU koondise 

tegevusest U. Karlson. 

KUULATI: 

U. Karlson: 2016. aastast plaanid. 

Järjepidevuse hoidmiseks oleks vaja, et U23 koondis saaks jätkata vähemalt samas mahus, 

järgides 2015. aastal väljakujunenud mudelit võistluskalendri ja treeninglaagrite osas. Rahalisi 

vahendeid selleks on vaja ca 35 000 €, millele lisandub 2014. a. nov/det. laager 10 000 € 

mahus. 

Ideaalne oleks loomulikult see, kui lisaks sellele suudetaks tasustada ka R. Mandri enda tööd. 

Nagu juba varem öeldud, siis ühe aasta tegi ära ja teist aastast järjest pole tal võimalik sellises 

mahus ilma sissetulekuta tegutseda. Kui on võimalik leida täiskohaga töö alaliidu juurde, siis 

jäävad klubi Peloton asjad sinna paika ja kogu energia läheb U23 poistele.  

Üheks oluliseks sammuks, et U23 koondise samas mahus või veel paremaks toimetamiseks 

oleks alaliidu juurde vaja leida võimalus ühe treenerikoha juurde tegemiseks. 

KÜSIMUS: 

R. Rand- mis see palgakulu võiks olla. 

VASTUS: 

U. Karlson – ta otse pole öelnud, aga arvata on, et aastas kõik kulud kokku umbes 20 000 €. 

ARVAMUS: 
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R. Rand – sügis- ja kevadlaagri peaksime kindlasti meestele tegema, iseasi on kas me 

suudame kõiki 2015. a. võistluskalendrit 2016. a.-l finantseerida. 

U. Karlson – lisaks MU koondisele ei tohiks ka ära unustada M. Lood. Tema OM-ile 

kvalifitseerumine lõpeb 2016 mais. Tänase seisuga on ta UCI reitingus 38. kohal. OMi 

reitingus on Eesti punktidega 30. kohal, kvalifitseerub 24 riiki. Punkte on vaja sada 300, et 

pääseda 24 hulka. M. Loo liigub OM-i kursil. Praegu teda päris ära unustada ei saa vahetult 

enne kvalifikatsioonide lõppu. 

E. Raasuke – see summa on ühele mehele ebaproportsionaalselt suur investeering.  

A. Tõnissaar – Spordialaliitude ja EOK ülesehitus on, selline et ala tase sõltub OM-il käinute 

arvust, sõltumata tulemustest. 

 

E. Raasuke - tuleb hakata tööd tegema, et alaliitu raha tuua, ainult kontoris istumisest ei piisa. 

Tuleb teha ka tõsist koostööd liikmetega. 

 

V. Arge – raha tuleb hakata koguma jupikaupa. Enam ei anna keegi suuri summasid. 

 

6.2. Kokkuleppida järgmise juhatuse koosoleku aeg. 

OTSUSTATI: Järgmise juhatuse koosolek toimub 14.10.2015, kell 16.00, AS Standardi 

maja, Marja 9, Tallinn, 8 korrus. 


